
НАСТОЯЩЕЕ 
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 Садашње време
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ПРВА ПРОМЕНА
Е-ПРОМЕНА

У ТРЕЋЕМ ЛИЦУ МНОЖИНЕ СЕ ПОЈАВЉУЈЕ НАСТАВАК –ЮТ / -УТ зато што се у 
претходним наставцима појављује –Е!!!



ПРВА ПРОМЕНА
Е-ПРОМЕНА



ПРВА ПРОМЕНА
Е-ПРОМЕНА



ПРВА ПРОМЕНА
Е-ПРОМЕНА

я читаю

ты читаешь

он читает

мы читаем

вы читаете

они читают

я работаю

ты работаешь

он работает

мы работаем

вы работаете

они работают



ДРУГА ПРОМЕНА
И-ПРОМЕНА

У ТРЕЋЕМ ЛИЦУ МНОЖИНЕ СЕ ПОЈАВЉУЈЕ НАСТАВАК –ЯТ / -АТ зато што се у 
претходним наставцима појављује –И!!!



ДРУГА ПРОМЕНА
И-ПРОМЕНА



ДРУГА ПРОМЕНА
И-ПРОМЕНА



Треће лице множине

Треба обратити пажњу посебно на треће лице множине (ОНИ). 

Уколико се у претходним наставцима појављује –Е, онда је то прва промена и 
треће лице множине ће имати наставак –ЮТ / -УТ, а уколико се појављује –И-, 
онда је то друга промена и треће лице множине ће имати наставак –ЯТ / -АТ.



Поређење прве и друге промене



Поређење прве и друге промене



Закључак

– Садашње време има две промене.

– У зависности од промене разликује се наставак за треће лице множине 
(они).

– Код сваког глагола је ОБАВЕЗНО учити форму ЈА и ТИ да бисмо могли да 
одредимо која је промена јер од тога зависи које ћемо наставке стављати у 
свим осталим лицима.

– У садашњем времену постоји много изузетака. За сада је најважније 
научити који су наставци и на који начин се разликују прва и друга 
промена.


